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Dr. Kollár Lajos 2013-tól 2020-ig töltötte be a Magyar Vitorlás Szövetség elnöki tisztét. 

Első MVSZ elnöki ciklusának kezdetekor a vitorlázás-utánpótlás bázisának növelését 
fogalmazta meg elsődleges célként és átlátható, hatékony szövetségi működést, 
amelynek révén folyamatosan emelkedik a háttérben végzett szakmai munka színvonala. 
A második ciklusa elején az addigi munka folytatását ígérte azzal a jelszóval, hogy „az 
irányon nem változtatunk!”. 

A „Gyorsabban, élesebben” mottóval jelzett, 2020-ig tartó ciklus legfőbb célkitűzései 
között a tokiói olimpiára minél több kvóta megszerzése és ennek érdekében a pénzügyi- 
anyagi és a szakmai háttér további megerősítése szerepelt. 

Történelmi eredmények a versenysportban, de az utánpótlásra és a túravitorlázásra 
is maradt erő 

Elnöksége alatt a magyar vitorlássport szintet lépett: Berecz Zsombor olimpiai 
hajóosztályban első magyar sportolóként nyert világbajnokságot, 2018-ban, a dániai 
Aarhusban. Ez fontos alappillére volt annak, hogy a tokiói olimpián 2021-ben Berecz 
Zsombor a második helyezést érte el, ez pedig szintén történelmi eredmény a magyar 
vitorlázásban. 

Az élversenyzők mellett az utánpótlásra, valamint a túra- és szabadidő-vitorlázókra is 
gondolt. Vezetése alatt megújult, szakmai szempontból átláthatóvá és egységessé vált a 
versenyrendszer, ezzel megállítva a magyarországi vitorlásversenyeken résztvevők 
számának korábban tapasztalt csökkenését. Dr. Kollár Lajos 2013-2020 között az MVSZ 
elnökeként egy jól működő, gazdaságilag stabil szervezetet épített fel munkatársaival. 

A jolléktól a Port Lacajon át a Tabuig 

Dr. Kollár Lajos a Balaton és a vitorlázás szerelmese. 1957 óta minden nyarát a Balatonon 
tölti. Kezdetben egy osztályon kívüli 15-ös túrajolléval, majd egy 22-es binnenjolléval 
vitorlázott. 1964-ben kezdődött meg a Port Lacaj építése, amiben tevékenyen vállalt részt. 
Sárdi Laci bácsi közreműködésével ekkor vette meg a Mauglit, a később „Na mi újság, 
Wágner úr?” néven futó kalózt. 1972-ben Haraszti Ádámmal közösen megvásárolta a C1-
es rajtszámú Fagyöngyöt és a Port Lacaj névadójának emlékére Tatusnak keresztelték. 

1980-ban, amikor meghallotta a hírt, hogy a Tabu eladó, nem sokat tétovázott és az akkori 
25-östől megválva, Perjés István (Pimpi) barátjával megvette azt. A szövetségi kikötőben 
saját erőből tették úszóképessé az azóta több felújításon is átesett Tabut. A hajó 1997 óta 
névadója a klasszikus hajók évente megrendezendő versenyének, a Tabu Kupának. 

A vitorlázás mellett a másik főszereplő: a gyógyítás 

Dr. Kollár Lajos „civilben” orvos, végigjárta a szakmai ranglétrát egészen a legalsó fokától 
kezdve: műtősfiúként, diákként kezdte a Pécsi Tudományegyetem falai között, majd 
orvosként, később többek között a Klinikai Központ első főigazgatójaként folytatta, 
összesen mintegy 50 évet töltött a Pécsi Tudományegyetem kötelékében. 

A diploma megszerzését követően kényszerből egy kis kitérőt kellett tennie, átmenetileg 
távozott Pécsről, a szekszárdi Megyei Kórházban dolgozott. 1976-ban tért vissza Pécsre, 
a II. számú Sebészeti Klinikára. Négy év múltán az I. számú Sebészeti Klinikán praktizált, 
itt előbb adjunktus, majd a magyarországi érsebészet egyik alapítója és a pécsi 
Érsebészeti Klinika vezetője lett. Még ötven éves kora előtt, 1995-ben megszerezte az 
egyetemi tanári címet. Ekkortól a Baranya Megyei Kórház-PTE ÁOK Sebészeti 



Tanszékének vezetője, és a megyei kórház Általános- és Érsebészeti Osztályának, majd 
az Érsebészeti Klinika igazgató professzora lett. 2007-től a PTE Klinikai Központ első 
főigazgatója. Tevékenyen vett részt a pécsi egészségügyi ellátórendszer átalakításában, 
melyhez több uniós pályázatot nyert el. Számos szakmai publikációt jegyez, több 
könyvfejezetet írt, a Magyar Angiológiai- és Érsebészeti Társaság elnöke volt két cikluson 
keresztül, tagja a Magyar Sebész Társaságnak és a Magyar Haemorheologiai Társaság 
örökös tiszteletbeli elnöke. Több új műtéti eljárás kidolgozója és bevezetője. Emellett 
gyakorló sportorvosként is praktizál. 

Dr. Kollár Lajos nem csak a vitorlázásban maradt aktív. Sőt! Az eredeti szakmáját 
gyakorolva az Emberi Erőforrások Minisztériumának miniszteri főtanácsosaként részt vett 
a koronavírus-járvány visszaszorítását célzó küzdelemben és munkatársaival jelenleg is 
közösen dolgozik a magyarországi egészségügyi rendszer átalakításán. 

 


